
Dato: 31. jan. 2013 
Emne: Forvirring om PO midler - ønsker hjælp og svar

Kære René Christensen,

Jeg skriver til dig som formand for Folketingets Fødevareudvalg, idet jeg som privatperson har investeret i en 
økologisk æbleplantage, på Lolland Falster. Jeg er ikke landmand, men bybo, og forstår mig ikke altid på de 
kringlede regler indenfor landbruget. Jeg er dog selskabets administrator, og dermed ham der er ansvarlig 
for økonomien.

I 2011, ansøgte vi, og en række andre avlere på egnen, PO midler til investering af forskellig art – herunder 
nye træer, maskiner til renholdelse med videre. Disse investeringer blev naturligvis foretaget i forventning 
om, at PO’en ville blive udbetalt som hidtil. Men nu er jeg blevet gjort opmærksom på, at Natur & 
Erhvervsstyrelsen, potentielt vil underkende PO’en for 2011, hvilket jeg er fuldstændigt uforstående overfor.

Det betyder i praksis at en række i forvejen hårdt trængte avlere og landmænd, nu selv skal finansiere hele 
deres investering af ovenstående – en investering som for nogens vedkommende kan være en trussel mod 
deres eksistens, og betyde flere udenlandske varer p hylderne i supermarkedet.

Jeg har løbet panden mod en mur flere steder, da jeg ikke kan få svar på hvorfor Natur og Erhversstyrelsen 
vil underkende os. Så nu prøver jeg at skrive til dig i håb om at du kan belyse sagen.

Mit spørgsmål er helt enkelt; kan det virkelig have sin rigtighed, at de i alt 2,5 mio kr der skulle have været til 
udbetaling til avlerne, ikke kommer til udbetaling, med flere mistede arbejdspladser i et i forvejen trængt 
erhverv, til følge?

Jeg ser frem til at høre fra dig.

Med venlig hilsen

Søren Kirketerp
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